
پرداخت ودیعه مسکن به ۵۳۳ هزار 
متقاضی

یک مقام وزارت راه و شهرسازی گفت: یک میلیون و ۲۶۰ هزار و ۳۷۹ نفر حائز شرایط برای دریافت 
تســهیلات کمک ودیعه مسکن به بانک ها معرفی شــدند که تا کنون ۵۳۳ هزار و ۷۵۷ متقاضی، 
تسهیلات را دریافت کرده اند.به گزارش ایسنا، سید احمد خادمیان ـ مدیرکل دفتر پایش طرح های 
مسکن - اظهار کرد: تاکنون ۲ میلیون و ۳۰۱ نفر در سامانه saman.mrud.ir برای پرداخت تسهیلات 
ودیعه مســکن نام نویسی کردند که از این تعداد، معادل یک میلیون و ۷۷۷ هزار و ۵۹۸ متقاضی 
حائز شرایط شناخته شده و یک میلیون و ۲۶۰ هزار و ۳۷۹ نفر نیز به بانک ها برای دریافت تسهیلات 
معرفی شــدند.مدیرکل دفتر پایش طرح های مسکن ادامه داد: بانک های پرداخت کننده تسهیلات 
ودیعه مسکن تاکنون تسهیلات ۵۳۳ هزار و ۷۵۷ متقاضی را پرداخت کرده اند.خادمیان با تاکید بر 
اینکه انتظار می رود تا پرداخت تســهیلات ودیعه مسکن با توجه به نیاز مردم تسریع یابد، توضیح 
داد: بانک هایی که بیشترین همکاری را برای پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن داشتند شامل بانک 
ملی با رقمی معادل ۱۲ همت، ملت ۸ همت، صادرات و تجارت هرکدام ۵ همت، ســپه ۴ همت و 
رفاه کارگران ۳ همت است.به گفته وی، بانک های خصوصی نیز در زمینه پرداخت تسهیلات ودیعه 
مسکن همکاری داشتند که تقریباً هرکدام از آنها رقمی معادل یک یا کمتر از یک همت تسهیلات 
ودیعه مســکن پرداخت کردند.بنابراین گزارش، هم اکنون تسهیلات ودیعه مسکن در تهران برای 
هر متقاضیان معادل ۲۰۰ میلیون تومان، در مراکز اســتان ها معادل ۱۵۰ میلیون تومان، شهرهای 

کوچک معادل ۱۰۰ میلیون تومان و در روستاها نیز معادل ۴۰ میلیون تومان است.

پیش بینی می شود با پایان برنامه ششم توسعه، محدودیت های سلیقه ای و بی ضابطه 
واردات که در مواردی مشــکلاتی برای تولیدکننــدگان و صادرکنندگان ایجاد کرده 
بود، رفع شــود، هر چند همچنان بخش زیادی از محدودیت های واردات که مربوط 
به گروه چهار یا کالاهای لوکس بوده، همچنان برقرار خواهد ماند.به گزارش ایســنا، 
از سال ۱۳۹۶ با خروج آمریکا از برجام، کاهش فروش نفت و در نتیجه کاهش منابع 
ارزی، دولت مجبور به مدیریت منابع و در این راستا واردات بسیاری از کالاهای لوکس 
ممنوع شد.  سیاســت دیگری که در همین راستا در دستور کار قرار گرفت، تعمیق 
ســاخت داخل بود. در همین راستا سال ۱۳۹۸ قانون ممنوعیت ورود کالا به کشور 
با امکان تولید داخل به تصویب رســید که البته نقدهایی هم به آن وارد شد؛ چرا که 
برخــی فعالان اقتصادی معتقدند این ممنوعیت نه تنها به بازار و تولید داخل کمکی 
نمی کند، بلکه گاهی فساد و قاچاق را افزایش می دهد.در مقابل وزارت صمت معتقد 
بوده این محدودیت ها بر اساس قانون حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی کشور 
و حمایت از کالای ایرانی مصوب اردیبهشت ۱۳۹۸ اعمال شده و همچنین ممنوعیت 
ورود بــه صورت ۱۰۰ درصدی صورت نگرفته، بلکه با درنظر گرفتن کیفیت و کمیت 
اقلام و کالاها تصمیم گیری شــده است.با این حال در سال های اخیر تولیدکنندگان 
در بخش های مختلف از بخشی از ممنوعیت های واردات انتقاد کرده اند و معتقدند این 
ممنوعیت ها در شرایطی ایجاد شده که تولید داخل کفاف نیاز بازار را نمی دهد. برای 
مثال دو ســال پیش تولیدکنندگان مبلمان گفته بودند که یکی از مشکلات صنعت 
تامین پارچه رومبلی حلقوی است؛ چراکه این پارچه ها تکنولوژی خاصی نیاز دارند و 
در سال های اخیر دو یا سه کارخانه در این بخش راه اندازی شده و تولیدکنندگان به 
بهانه حمایت از تولید داخل خواســتار ممنوعیت واردات شده بودند، اما تولید کفاف 
نیاز کشور را نمی دهد. در نهایت این وضعیت در سال های اخیر در بازار انحصار ایجاد 
کرد و باعث افزایش قیمت پارچه رومبلی و مبلمان به عنوان محصول نهایی شد.پیش 

از آن هم محدودیت واردات مشکلات این چنینی در بازار ایجاد کرده بود. برای مثال 
رئیس اتحادیه فناوران رایانه تهران در سال های اخیر بارها از ممنوعیت واردات مودم 
انتقاد کرده و گفته که بیش از ۷۰ درصد مودم به صورت قاچاق به کشور وارد می شود. 
در مجموع طی سال های اخیر بارها در بخش های مختلف گلایه هایی نسبت به اعمال 
محدودیت بی ضابطه در واردات برخی کالاها به اســتناد تولید داخل، در شرایطی که 
این میزان تولید کفاف مصرف را نمی دهد، مطرح شــده و بعضا این شرایط منجر به 
افزایش شــدید قیمت برخی کالاها و رونق گرفتن بازار قاچاق شــده است. از جمله 
کالاهایی که در ســال های اخیر با این مشکل مواجه شده اند )به استناد صحبت های 
تولیدکنندگان(، برخی از انواع مواد اولیه پوشــاک، آچار، لوازم ورزشی و کالاهای آی 
تی است.اما حالا به نظر می رسد با آغاز برنامه هفتم توسعه، این رویه هم اصلاح شود. 
در همین راســتا اوایل مرداد ماه رئیس ســازمان توسعه تجارت در نامه ای خطاب به 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به عدم تمدید ماده ۱۶ قانون حداکثر استفاده 
از توان داخل در برنامه هفتم، تاکید کرده بود که کارتابل فنی بررسی ساخت داخل 
در واردات کالا عملًا از پایان مرداد ماه، حذف خواهد شــد.رئیس کمیسیون گمرک 
اتــاق بازرگانی ایران نیز در توضیح وضعیت جدید ممنوعیت های واردات گفته که از 
ابتدای ســال ۱۴۰۳، با پایان برنامه ششم توســعه، دولت دیگر اختیار ممنوع کردن 
کالاها را به واسطه تولید مشابه داخلی ندارد؛ بنابراین دولت در حال حاضر می تواند از 
ابزار سود بازرگانی برای حمایت از تولید داخل استفاده کند، اما سایر ممنوعیت های 
واردات همچنان پابرجاســت که مهمترین آنها مربوط به واردات بیش از ۱۳۰۰ قلم 
کالاهای لوکس و غیرضروری اســت. بنابراین می توان گفت هر چند بخش زیادی از 
محدودیت های واردات که مربوط به گروه چهار یا کالاهای لوکس بوده، همچنان برقرار 
است، اما پیش بینی می شود حداقل محدودیت های سلیقه ای و بی ضابطه واردات که 
در مواردی مشکلاتی برای تولیدکنندگان و صادرکنندگان ایجاد کرده بود، رفع شود.
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به گزارش خبرگزاری مهر، علی باقری، سرپرست وزارت امور خارجه کشورمان با انتشار مطلبی در فضای مجازی نوشت: جدیدترین جنایت باند جنایتکار حاکم بر 
سرزمین اشغال شده فلسطین در حمله به یک مدرسه که به عنوان پناهگاه استفاده می شد و کشتار بیش از ۱۰۰ نفر کودک و انسان بی گناه در حال اقامه نماز 
صبح، هیچ ابهامی در نیت رژیم صهیونیستی برای نسل کشی فلسطینیان باقی نمی گذارد.وی افزود: مماشات جامعه جهانی در برابر شر مطلقی به نام موجودیت 
تبهکار صهیونیستی، به مثابه استقبال از گسترش شرارت و نفی همه هنجارها و ارزش هایی است که تحت عنوان تمدن انسانی می شناسیم. همه دولت ها و در 
رأس آنها دولت های اسلامی - مسئولیت مشترک اخلاقی و حقوقی برای توقف نسل کشی و کشتار فلسطینیان دارند.سرپرست وزارت امور خارجه کشورمان گفت: 
بی تردید آن دسته از دولت ها، به ویژه آمریکا، انگلیس و کانادا، که با حمایت های همه جانبه مالی، تسلیحاتی و سیاسی از موجودیت اشغالگر به مثابه پیشران 
ماشین کشتار و نسل کشی آن عمل می کنند و با بی شرمی تمام »بی کیفرمانی« آن را تضمین می نمایند، همدست و شریک در جنایات ارتکابی علیه فلسطین و 

مردم منطقه اند. مردم منطقه و جهان هیچگاه جنایت های باند جنایتکار صهیونیستی و همدستانشان را فراموش نمی کنند.

www.sobh-eqtesad.ir

باقری:

مماشات جهان با صهیونیست ها به مثابه استقبال از گسترش شرارت است

info@sobh-eqtesad.ir

بنگاه های کوچک،  عمده  بار 
اشتغال را به دوش می کشند

ایسنا/خوزستان استاد اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به اهمیت 
حمایت از صنایع کوچک و متوسط، گفت: بنگاه های کوچک و متوسط، عمده بار 
اشتغال کشور را بر دوش می کشند و می توانند زمینه توسعه پایدار اقتصاد کشور 
را فراهم کنند.سیدمرتضی افقه در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به روز ملی حمایت 
از صنایع کوچک بر اهمیت بنگاه های اقتصادی کوچک در رشد تولید تاکید و 
اظهار کرد: یکی از انحرافاتی که در بیان برخی اقتصاددانان و یا سیاست گذاران 
دیده می شود این است که رشد اقتصادی را هدف قرار می دهند، درحالی که رشد 
اقتصادی به تنهایی منجر به توسعه اقتصادی نمی شود.وی ادامه داد: رشد فقرزدا 
یا اشتغالزا بسیار اهمیت دارد چون رشد اقتصادی به تنهایی و به خودی خود، 
کمکی به رفاه حال جامعه نمی کند. بنابراین باید این ادبیات اقتصادی اصلاح شود 
و به دنبال رشد اشتغال زا، عدالت خواهانه و فقرزدا باشیم.استاد اقتصاد دانشگاه 
شهید چمران اهواز گفت: یکی از ابزارهای مهم رشد اشتغالزا، سرمایه گذاری در 
بنگاه های اقتصادی از جمله صنایع کوچک است. بنگاه های کوچک و متوسط، 
عمده بار اشتغال کشور را بر دوش می کشند و می توانند زمینه  را برای توسعه 
پایدار اقتصاد کشور فراهم کنند.افقه عنوان کرد: در دولت یازدهم به ویژه پس 
از برجام، رشد اقتصادی کشور به ۱۲ درصد رسید، اما چون همراه با توزیع رشد 
درآمد نبود و بیشتر ناشی از رشد اقتصادی در بنگاه های بزرگ بود بسیاری از 

مردم فکر می کردند که چنین رشدی، دروغ است چون منافعی از آن ندیدند.
وی با اشاره به شرایط فعلی کشور و ضرورت حمایت دولت از بنگاه های اقتصادی 
کوچک، افزود: در شرایط فعلی کشور و نیاز به اشتغالزایی، دولت باید توجه 
بیشتری به این بخش کند و زمینه لازم برای سرمایه گذاران واقعی بنگاه های 
اقتصادی را فراهم کند و در رفع مشکلات همت گمارد.این اقتصاددان با اشاره 
به چالش های صنایع کوچک، گفت: صنابع بزرگ به دلیل برخورداری از منابع 
مالی و ارتباطات وسیع با سیاستمداران و دولت ها، عموما مشکلات عمده ای 
ندارند اما بنگاه های کوچک و متوسط، درگیر بروکراسی های اداری، قوانین تولید 
و نبود مدیریت خوب در بخش ملی و محلی هستند که این مسایل چالش آفرین 
شده اند.افقه با اشاره به وضعیت فعلی صنایع کوچک افزود: اکنون ۳۰ تا ۴۰ 
درصد بنگاه های فعال در شهرک های صنعتی تعطیل هستند و تعداد بنگاه های 
فعال نیز تنها ۵۰ درصد ظرفیت خود را به کار گرفته اند. علت این شرایط، مسایل 
داخلی است و ناشی از سیاست گذاری های غلط در این بخش است. نتیجه این 
چالش ها، کاهش فرصت های اشتغال و گسترش فقر است. بنابراین ضروری است 
که برای بهبود شرایط اشتغال و وضعیت مالی جامعه، در بنگاه های کوچک و 
متوسط سرمایه گذاری شود چون رشد اقتصادی و بهبود درآمد را در پی خواهد 
داشت.وی با اشاره به قوانین دست و پاگیر بانکی در رابطه با بنگاه های اقتصادی، 
گفت: متاسفانه، بانک ها به سمت فعالیت های غیرمولد پیش رفته اند البته این 
مساله تقصیر بانک ها نیست چون بهرحال بنگاه اقتصادی هستند. بنابراین در 
بخش هایی سرمایه گذاری می کنند که سود بیشتری داشته باشد. از آنجایی که 
مشکلات تولید زیاد است، بنابراین از دادن تسهیلات ابا دارند اما این وضعیت به 
این معنا نیست که بانک ها باید رها شوند و قوانینی در این خصوص وضع نشود.

افقه با اشاره به راهکار افزایش مشارکت بانک ها گفت: برای مشارکت بانک ها در 
تولید، نیاز است سودآوری تولید افزایش پیدا کند و موانع تولید از سر راه برداشته 
شوند، چون اگر این چالش حل نشده باقی بماند، در نهایت همه این ها به ضرر 
بخش تولید و توده مردم خواهد بود. بانک ها باید در جهت مشارکت در تولید 

ساماندهی شوند. 

برپایی پاویون دانش بنیان های 
ایرانی در نمایشگاه آب و انرژی 

دُبی
با 

حمایت صندوق نوآوری و شــکوفایی و ســازمان توسعه همکاری های علمی 
معاونت علمی ریاست جمهوری شــرکت های دانش بنیان دارای سابقه فروش 
محصولات خود می توانند در نمایشگاه آب و انرژی دبی حضور یابند.به گزارش 
ایسنا، صندوق نوآوری و شــکوفایی با همکاری سازمان توسعه همکاری های 
علمی و فناوری بین المللی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری، به منظور کمک به بین المللی شدن شرکت های دانش بنیان و توسعه 
صادرات آنها، پاویون شرکت های دانش بنیان را در »بیست و پنجمین نمایشگاه 
آب، انرژی، فناوری و محیط زیست« که مهرماه سال جاری در شهر دبی امارات 
برگزار می شــود، برپا می کنند.نمایشــگاه آب، انرژی، فناوری و محیط زیست 
)موسوم به WETEX( یکی از بزرگترین نمایشگاه های حوزه صنایع آب، انرژی 
و محیط زیست در منطقه خاورمیانه است که از سال ۱۹۹۹ هر ساله با حضور 
تولیدکنندگان بزرگ تجهیزات آب و انرژی و متخصصان حوزه محیط زیست 
در شــهر دبی برگزار می شود. این نمایشگاه حوزه های آب، برق، انرژی، انرژی 
خورشیدی، انرژی های تجدیدپذیر، فناوری های محیط زیست و آب و فاضلاب 
را شــامل می شود.این نمایشــگاه از اول تا ۳ اکتبر ۲۰۲۴، مقارن با ۱۰ تا ۱۲ 
مهرماه ۱۴۰۳ برگزار می شــود و مهلت ثبت نام شرکت های دانش بنیان تا ۲۵ 
مرداد ۱۴۰۳ تعیین شــده اســت.هزینه های حضور در پاویون این نمایشگاه 
برای هر شــرکت دانش بنیان ایرانی ۴۰۰ میلیون تومان اســت که این مبلغ 
شــامل هزینه های اجاره غرفه )۶ متر مربع(، ساخت غرفه )۶ متر مربع(، رفت 
و برگشــت )بلیت( برای یک نفر از هر شــرکت می شود. بلیت رفت در تاریخ 
۹ مهر و برگشــت در تاریخ ۱۳ مهر برای یک نفر از هر شــرکت است.از ۴۰۰ 
میلیون تومان هزینه کل حضور هر شــرکت دانش بنیان در این نمایشــگاه، 
صندوق نوآوری و شــکوفایی و سازمان توسعه همکاری های علمی و فناوری 
بین المللــی مجموعاً ۳۰۰ میلیون تومان را به طور بلاعوض پرداخت می کنند 
و پرداخت ۱۰۰ میلیون تومان باقیمانده، برعهده شرکت دانش بنیان متقاضی 
است که باید به طور مستقیم به کارگزار پرداخت شود.شرکت های دانش بنیان 
علاقه مند، از »نوپا« تا »فناور« و »نوآور« که فروش ســال گذشته آنها مطابق 
اظهارنامه رسمی کمتر از ۱۰۰ میلیارد تومان باشد، می توانند برای حضور در 

این پاویون ثبت نام کنند.

گزیده خبر

 رونمایی از جدیدترین موشک کروز ایرانی
فناوران کشور به دانش فنی تولید 

اقلام پرریسک خونی در درمان 
یافتند کلیه دست  نارسایی 

صعود حجم حمل ونقل چین به اروپا

فناوران یکی از شــرکت های دانش بنیان در کنار توســعه دســتگاه های دیالیز، به دانش فنی ســاخت 
دستگاه تصفیه آب دیالیز دست یافتند و با این دانش فنی علاوه بر آنکه عوارض ناشی از دیالیز را برای 
بیمــاران کنترل کردند، بار مالی فرآیند درمانی بیماران دارای نارســایی کلیه را برای وزارت بهداشــت 
کاهش دادند.به گزارش ایســنا، دیالیز به این معنا است که خون بیمار از بدنش خارج و توسط یکسری 

لوله های ارتباطی این خون به ســمت فیلتر هدایت می شود....

تأمین دارو و ملزومات پزشکی در مرزهای 
بین المللی شلمچه و مهران

 در حوزه تجدیدپذیر عقب ماندگی تاریخی 
داریم

ساخت پتروپالایشگاه چگونه اشتغال و رشد 
اقتصادی را بیشتر می کند؟
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پایان ممنوعیت های بی ضابطه واردات
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گزیده خبر

حمله اوکراین به روسیه چه بر سر 
تامین گاز اروپا می آورد؟

تهاجم اوکراین به منطقه کورسک روسیه که با حدود ۱۰۰۰ سرباز و بیش از ۲۲ تانک 
و ســایر خودروهای زرهی، بزرگترین حمله از زمان آغاز جنگ است، خط انتقال گاز 
از روســیه به اتحادیه اروپا را تهدید می کند.به گزارش ایسنا، در حالی که ممکن است 
با توجه به جنگ در اوکراین، برای بســیاری تعجب آور باشــد اما کشورهای اروپایی 
مانند اتریش، مجارســتان و اســلواکی همچنان گاز را از روسیه می خرند و همه این 
گاز از طریق شــهر سودژا در کورسک، به سمت اروپا جریان می یابد.شبکه الجزیره در 
گزارشی به بررسی ریسک های حمله اخیر اوکراین برای تامین گاز اعضای اتحادیه اروپا 
و علت وابسته ماندن آنها به واردات از روسیه پرداخته است.اوکراین از کجا حمله خود 
را در روســیه آغاز کرده است؟کی یف، صدها نیروی نظامی را با پشتیبانی خودروهای 
زرهــی، توپخانه و پهپادها بر فراز مرز اوکراین به منطقه کورســک اعزام کرد.به گفته 
اندیشکده آمریکایی »موسسه مطالعات جنگ«، تا روز پنجشنبه، نیروهای اوکراینی تا 
۳۵ کیلومتری خاک روسیه نفوذ کردند.کرملین که غافلگیر شده بود، وضعیت اضطراری 
اعلام کرد، هزاران نفر از ســاکنان را تخلیه کرد و نیروهای کمکی را به منطقه گسیل 
کرد. روز جمعه، درگیری ها در نزدیکی یک نیروگاه هسته ای واقع در شهر کورچاتوف 
گزارش شد. این تاسیسات از نظر استراتژیک مهم است زیرا نیروهای اوکراینی می توانند 
از آن به عنوان اهرم استفاده کنند یا به سادگی، این نیروگاه را غیرفعال کرده و روسیه 
را از یک منبع حیاتی برق محروم کنند.اما پیامدهای این حمله نظامی در بخش انرژی، 
بســیار فراتر از روسیه است. درست در ۷۰ کیلومتری کورچاتوف، درگیری در نزدیکی 
ســودژا، نزدیک خط لوله ای که گاز طبیعی روسیه را به اتحادیه اروپا منتقل می کند، 
گزارش شد.چرا سودژا برای عرضه گاز به اروپا بسیار حیاتی است؟سودژا، واقع در حدود 
۱۰ کیلومتــری مرز اوکراین، نقش کلیدی در ترانزیت گاز طبیعی به اتحادیه اروپا ایفا 
می کند. به طور متوســط  روزانه ۴۲ میلیون متر مکعب گاز روسیه به اوکراین ترانزیت 
می شود. این شهر میزبان یک سیستم  مترینگ گاز است که جریان ورود گاز به اروپا 
را اندازه می گیرد.با وجود جنگ با روسیه، کی یف به عنوان بخشی از قرارداد ۲ میلیارد 
دلاری بین شرکت دولتی نفت وگاز و گازپروم روسیه، اجازه داده است که گاز از طریق 
این خط لوله گاز دوران شوروی، بدون وقفه ادامه یابد. از اوکراین، گاز به سمت اسلواکی 
ترانزیت می شــود و در آنجا انشــعاب پیدا کرده و یکی از شاخه ها به جمهوری چک و 
دیگری به اتریش می رود.قرارداد ترانزیت در ژانویه منقضی می شود. اگر قبل از آن زمان، 
جریان گاز مختل شــود، قیمت گاز ممکن است به شــدت افزایش یافته و به مصرف 

کنندگان و صنعت اروپایی آسیب بزند.
وضعیت فعلی در ســودژا چگونه است؟ســازمان غیرانتفاعی مرکز تاب آوری اطلاعات 
)CIR(، اعلام کرد فیلم هایی را که نشان می دهد چند سرباز روسی در نزدیکی ورودی 
کارخانه مترینگ گاز در شهر، به سربازان اوکراینی تسلیم می شوند را تائید کرده است. 
هرچند به نظر می رسد این تاسیسات احتمالا در این حمله آسیب دیده است، اما این 
ســازمان قادر به بررسی میزان خسارت نیست. تاکنون، به نظر نمی رسد درگیری ها به 
عرضه گاز به اروپا آسیبی وارد کرده باشد. کریستوف هالسر، تحلیلگر شرکت »ریستاد 
انرژی« به شــبکه الجزیره گفت: جریان گاز در روز پنجشــنبه، با ۵.۸ درصد کاهش، 
بــه ۳۷.۲۵ میلیون متر مکعب رســید و روز جمعه، با ۳.۲ درصــد افزایش، به ۳۸.۵ 
میلیون متر مکعب در رســید.جرمان گالوشچنکو، وزیر انرژی اوکراین، روز پنج شنبه، 
اعلام کرد که مســیر ترانزیتی همچنان فعال است. همان روز، گازپروم و نفتوگاز اعلام 
کردند فعالیت ها، به صورت عادی در جریان است.چرا اروپا همچنان گاز روسیه را وارد 
می کند؟مایک کافین، رئیس تحقیقات نفت، گاز و معدنکاری در اندیشــکده انگلیسی 
»کربــن تراکر« می گوید اروپــا در کوتاه مدت، گزینه های دیگر محــدودی دارد.او به 
الجزیره گفت: در حالی که اروپای غربی می تواند به گاز طبیعی مایع )ال ان جی( و گاز 
دریای شمال چشم بدوزد، این گزینه ها برای بخش هایی از اروپای مرکزی، چندان قابل 
دســترس نیست.سهم گاز روسیه به عنوان بخشی از کل واردات به اروپا، از ۳۸ درصد 
در ســال ۲۰۲۱، به ۱۵ درصد در سال ۲۰۲۳ رسید و بیش از نیمی کاهش داشت اما 
کشــورها به دلیل توسعه تاریخی زیرساخت های خط لوله، همچنان به گاز روسیه که 
از طریق اوکراین منتقل می شود، متکی هستند.شرکت OMV اتریش در سال ۲۰۱۸، 
با گازپروم، قراردادی برای دریافت سالانه بیش از ۶ میلیارد متر مکعب تا سال ۲۰۴۰، 
امضا کرد و شــرکت MVM مجارســتان، برای خرید سالانه ۴.۵ میلیارد متر مکعب تا 
ســال ۲۰۳۶، قرارداد امضا کرده است که بیشــتر آن از طریق خط لوله ترک استریم 
از طریق ترکیه تحویل داده می شــود.جید مک گلین، کارشناس اوکراینی و محقق در 
کالج کینگ لندن، می گوید: »بعضی از کشــورهای اروپایی همچنان گاز روسیه را وارد 
می کنند زیرا حاضر نیستند هزینه های سیاسی حذف سریع تر گاز روسیه را بپردازند. 
انجام این کار ممکن است باعث ایجاد اختلال در بازارهای انرژی و افزایش قیمت شود 
که به هیچ وجه، خوشایند رای دهندگان نیست.به گفته مک گلین، این کشورها تاکنون 
از ارائه دفاع هوایی برای حفاظت از زیرساخت های انرژی اوکراین خودداری کرده اند و 
بنابراین، جریان درآمدی بزرگی را برای تامین هزینه های نظامی روسیه فراهم می کنند. 
از نظر مک گلین، اگر واردات گاز روســیه به این کشورها، در این مقطع از جنگ تمام 
عیار، مختل شود، آنها فقط باید خودشان را شماتت کنند.آیا روسیه می تواند شیرهای 
گاز را ببندد؟تحلیلگران به این ریسک اشاره کرده اند که گازپروم ممکن است از جنگ 
به عنوان بهانه ای برای کاهش جریان گاز استفاده کند. با این حال، اگر صادرات متوقف 
شــود، بر اساس میانگین قیمت گاز ۳۲۰ دلار در هر هزار متر مکعب به اروپا در سال 
۲۰۲۵، پیش بینی می شــود این شرکت، سالانه، حدود ۴.۵ میلیارد دلار ضرر خواهد 
کرد.هالســر گفت: منافع تجاری روسیه باعث می شود که توقف جریان  گاز بعید باشد 
مگر اینکه آسیب فیزیکی رخ دهد یا شرایط در طرف اوکراینی تغییر کند.در سال ۲۰۲۲ 
که نیروهای روسی، عملیات نظامی همه جانبه خود را در اوکراین آغاز کردند، شرکت 
نفت وگاز، جریان گاز از طریق یک خط شــاخه جایگزین در سوخرانیوکا که نزدیک به 
منطقه لوهانسک در شــرق اوکراین بود را متوقف کرد.اوکراین در آن زمان اعلام کرد 
که نیروهای روســیه، انتقال گاز به لوهانسک و منطقه  دونتسک را آغاز کرده اند. پس 
از بسته شدن سوخرانیوکا، حجم ترانزیت گاز روسیه به اتحادیه اروپا از طریق اوکراین، 
یک چهارم کاهش یافت.آیا اروپا باید مسیر دیگری برای تامین گاز بیابد؟نتیجه تحولات 
اخیر در جبهه جنگ، هر چه که باشد، قرارداد بین نفت وگاز و گازپروم به شکل فعلی 
آن قرار است در پایان سال ۲۰۲۴ به پایان برسد تامین کننده گاز اسلواکی )SPP( اعلام 
کرد کنسرسیومی از خریداران گاز اروپایی، می توانند پس از پایان قرارداد ترانزیت گاز 
روسیه از اوکراین، گاز را در مرز روسیه و اوکراین دریافت کنند، اما مشخص نیست که 
این سازوکار چگونه می تواند عمل کند.گزینه دیگر گازپروم این است که بخشی از گاز 
را از طریق مسیر دیگری، به عنوان مثال از طریق ترک استریم، بلغارستان، صربستان 
یا مجارستان ارسال کند. با این حال، ظرفیت انتقال گاز از طریق این مسیرها محدود 

است.

 رونمایی از جدیدترین موشک کروز ایرانی
حدود ۳ هزار ســامانه موشکی، پهپادی و شناســایی با حضور فرمانده کل سپاه، رونمایی و به 
سازمان رزم نیروی دریایی سپاه الحاق شد.خبرگزاری مهر -گروه سیاست: دریا از دیدگاه نظامی 
و تجاری، نقش بســیار مهمی در قدرت و توانایی کشورها در دستیابی به فرصت ها و امکانات 
در همه زمینه ها ایفا می کند. دستیابی به قدرت و سیادت دریایی می تواند کشورها را در حفظ 
و امنیت مرزها و نیز بالا بردن توان اقتصادی و سیاســی یاری کند. این مسئله موجب شده تا 
کشــورهایی که به آب های آزاد دسترسی داشته و یا دارای مرز آبی مشترکی با دیگر کشورها 
هســتند، در جهت رسیدن به قدرت و سیادت دریایی تلاش کنند و در این راستا برنامه ریزی 
های عظیم و منسجمی پیش بینی کرده و در حال اجرا دارند.ایران اسلامی نیز با وجود منابع 
حیاتی و اقتصادی کلان در آب های خلیج فارس و دریای عمان، به ســهولت می توان دریافت 
که چه قدرت های مجهزی در حال و آینده منافع حیاتی کشورمان را در دریا تهدید می کنند 
و اگر یک قدرت دریایی کارآمد در منطقه، که کلیه عوامل مؤثر در شــکل گیری آن را نیز در 
اختیار داریم، ایجاد نکنیم، قطعاً کشــور از نظر امنیت، اقتصاد، توسعه، ثبات و رفاه عمومی به 
شــکل جدی در معرض خطر قرار خواهد گرفت. لذا به لحاظ حفــظ منافع و دفاع از آب ها و 
مرزهای دریایی کشــور، داشتن یک نیروی دریایی مقتدر و کارآمد ضروری است که به برکت 
انقلاب اســلامی نیروهای دریایی ایران اسلامی در ارتش و سپاه بعد از پیروزی انقلاب اسلامی 
پیشــرفت های بسیار چشمگیری داشــته اند و امروز به اعتراف و گواه ناظران جهانی از قدرت 
بســیار بالایی برخوردار بوده و برای پیش رفت لحظه ای را از دست نمی دهند.بر همین اساس 
روز گذشــته )جمعه ۱۹ مرداد( با حضور سرلشــکر حسین ســلامی فرمانده کل سپاه بالغ بر 
۲۶۴۰ سامانه موشکی، پهپادی و دیگر ادوات به سازمان رزم نیروی دریایی سپاه الحاق شد.این 
موشک ها با قابلیت های جدید از جمله ســرجنگی شدیدالانفجار و غیرقابل رهگیری بودن از 
جمله موشک های کروزی هستند که اصابت هر یک از آنها موجب آسیب شدید و غرق شدن 
ناوشکن های دشمن می شود.در جریان مراســم دیروز، انواع سامانه موشکی دوربرد، میان برد، 
پهپادهای رزمی ، شناسایی و انهدامی ، سامانه های جنگ الکترونیک ، رادارهای دریایی و ادوات 
رزمی دیگر نیز به سازمان رزم نیروی دریایی سپاه الحاق شد؛ البته تنها ۲۱۰ عدد از این ۲۶۴۰ 
سامانه به نمایش درآمد. این سامانه ها از به روزترین تسلیحات ضد سطحی و زیرسطحی نیروی 
دریایی سپاه هستند.سلطه سیمرغ های سپاه بر دریاها/رونمایی ازجدیدترین موشک کروز ایرانی

ســردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، فرمانده کل سپاه پاســداران، در مراسم الحاق ۲۶۵۴ 
فروند انواع ســامانه های موشکی، جنگالی و پهپاد به نیروی دریایی سپاه اظهار داشت: جریان 
تولید و گســترش قدرت در همه شــئون دفاعی، برای همه نیروهای مسلح، منطقی است که 
متصل به حکمت های الهام یافته از وحی و با تدابیر رهبر عزیز و الهی انقلاب اسلامی است و آن 
منطق ایران قوی است. وی با بیان اینکه در نظام ناعادلانه جهانی امروز نظامی که قدرت های 
اســتکباری بر بقای آن تأکید دارند و ملت های آزاده و مستضعف جهان بر فروپاشی این نظم 
ظالمانه، تاکید این اســت که یا باید قوی بود تا بقا پیدا کرد، یا اینکه تســلیم شد راه وسطی 
وجود ندارد. وی افزود: این بسته به انتخاب ملت هاست که آیا قوی شدن و قدرتمند شدن و آزاد 
زیستن و مستقل بودن را انتخاب کنند و خود را از سیطره اراده سیاسی قدرت های سلطه طلب 

جهانی آزاد کنند و یا اینکه راه سازش و تسلیم و کرنش را انتخاب کنند.سرلشکر سلامی تعالیم 
و شــعائر عظیم انقلاب اسلامی را اســتقلال، حریت، آزادی، عدالت، اخلاق و کرامت انسان بر 
شــمرد و تصریح کرد: این جز مهمی از تعالیم انبیا الهی اســت که هدف اصلی شان، باز کردن 
زنجیر اســارت از دست وپای انسان ها است. جهان خواران و مستکبران و سلطه طلبان به دنبال 
ایجاد یک برده داری مدرن، یک جهالت نو، یک نابینایی سیاســی عمیق در جوامع هستند تا 
بتوانند سطح نفوذ و گسترش منافع خود را در تمام جهان تأمین و توسعه بدهند. فرمانده کل 
سپاه پاسداران، دریا را یکی از جغرافیا و صحنه هایی که باید در گستره وسیعی از آن از منافع 
حیاتی ملت بزرگمان دفاع کنیم دانست و گفت: در دریا باید مسیر غلبه را بر روی دشمنان این 
سرزمین ببندیم و بتوانیم در مواقع نیاز غلبه اراده الهی خود را بر دشمنان ایجاد کنیم. جغرافیای 
کشور ما اساساً این گونه است که ما را به یک کشور بین المللی تبدیل کرده است؛ هم آرمان های 
اعتقادی و سیاســی ما، هم موقعیت و جایگاه جغرافیایی ما در عالم و هم نقش و تأثیر ما در 
اقتصاد جهانی، سیاست جهانی، امنیت جهانی این گونه اقتضا می کند که ما به عنوان یک بازیگر 
مهم در عرصه مناسبات منطقه ای و بین المللی دارای قدرت تأثیر و مضمون عمیقی از قدرت در 
کشور باشیم.دریا، نقطه تلاقی همه قدرت ها دریا پهنه وسیعی است که همه قدرت های نظامی 
بدون هیچ حد و مرزی در آن حضور دارند و نقطه تلاقی همه قدرت هاســت و ایران اســلامی 
که یک کشور محاط در خشکی نیست؛ پس نبرد در دریا و دفاع در دریا سطح کاملی از دفاع 
و نبرد اســت دریا خود صحنه یک جنگ کامل اســت قدرت های دریایی معمولاً در همه ابعاد 
نبرد دارای خودکفایی در قدرت هستند.نقش فناوری در رزم دریانقش فناوری و نیروی انسانی 
در رزم دریا از اهمیت بســیار بالایی برخوردار است، بدون فناوری نمی توان جنگید، جنگ در 
دریا جزو پیچیده ترین و رمزآلودترین نبردهاســت.فرمانده کل ســپاه پاسداران، در مراسم روز 
گذشته جدیدترین رویکرد در دریا را هوش مصنوعی بر شمرد و گفت: در دریا اصابت نقطه ها 
با قابلیت اســتفاده از هوش مصنوعی در تمام سطوح از شناورها گرفته تا موشک ها، پدافندها، 
زیر سطحی ها، مین ها، یک هدف بسیار مهم است. هر چقدر هوشمندی، قدرت، انتخاب درست 
مسیر، قدرت انتخاب درست هدف، حتی اصابت به نقطه معینی از یک هدف بزرگ، برای ما مهم 
است. گاهی لازم است شناوری منهدم شود اما خدمه آن کشته نشوند؛ اجتناب از تلفات انسانی 

در بعضی از نبردهای دریایی یک اصل است. این با هوشمندی حاصل می شود.

رئیس جمهور با تبریک درخشــش ورزشکاران کشورمان در مسابقات المپیک و تجلیل از 
قهرمانان و مدال آوران این مسابقات به ویژه دختران قهرمان کشور بر حمایت و پشتیبانی 
ویژه از افتخارآفرینان ورزشــی کشــور تأکید کرد.به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان در 
جلسه عصر امروز یکشــنبه )۲۱ مردادماه( هیئت دولت با تبریک درخشش ورزشکاران 
کشــورمان در مســابقات المپیک و تجلیل از قهرمانان و مدال آوران این مسابقات بویژه 
دختران قهرمان کشور بر حمایت و پشتیبانی ویژه از افتخارآفرینان ورزشی کشور تأکید 
کــرد و گفت: جامعه ورزش و نظام ورزش قهرمانی کشــور بایــد بیش از پیش قدر این 
قهرمانــان و افتخار آفرینان به عنوان ســرمایه های ملی را بداند و حمایت و پشــتیبانی 
مستمر از آنها را در دســتور کار خود قرار دهد.رئیس جمهور همچنین با تأکید برتوجه 
ویــژه دولت به امر تعلیم و تربیت گفــت: در دولت چهاردهم توجه به آموزش و پرورش 
و ارتقای شــأن و جایگاه معلمان عزیز از اولویت ها خواهد بود.در این جلســه همچنین 
عارف معاون اول رئیس جمهور ضمن تقدیر از خدمات و تلاش های خانم انسیه خزعلی، 
ابراز امیــدواری کرد خانم زهرا بهروزآذر معاون جدید زنــان و خانواده دولت با اتکاء به 
ســوابق ارزشمند خود بتواند مســائل و مطالبات زنان را پیگیری کند.معاون اول رئیس 
جمهــور همچنین با تجلیل از تلاش ها و دســتاوردهای آقایان دهقانــی فیروزآبادی و 
قاضی زاده هاشــمی، برای آقایان حسین افشین و ســعید اوحدی معاونان جدید رئیس 
جمهور در معاونت علمی و فناوری و ســازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران در مسئولیت 
جدید آرزوی موفقیت کرد.در این جلســه علی باقری سرپرســت وزارت امور خارجه در 
گزارشــی تفصیلی به اقدامات دســتگاه های سیاســت خارجی برای تبیین واقعیت های 
جنایات رژیم صهیونیســتی و همچنین اقدام تروریستی این رژیم در به شهادت رساندن 

اســماعیل هنیه از جمله حضور در نشست فوق العاده شورای امنیت سازمان ملل متحد، 
نشســت فوق العاده ســازمان همکاری اسلامی با مشــارکت وزرای خارجه و نمایندگان 
عالی رتبه کشــورهای عضو در جده و دیدارهای متعدد با وزرای کشــورهای مختلف از 
قاره های آســیا، اروپا و آفریقا اشاره کرد.در ادامه جلســه هیئت دولت همچنین رئیس 
ســازمان حفاظت از محیط زیست با اشــاره به اقدامات انجام شده برای احیای دریاچه 
ارومیه از افزایش حجم و تراز بســیار خوب این دریاچه به رغم وقوع پدیده گنبد حرارتی 
در کشــور خبر داد.وزیر فرهنگ ارشــاد و فرهنگ اســلامی نیز در گزارشی به عملکرد 
وزارت فرهنگ در ســه سال گذشــته در حوزه کتاب، سینما، موسیقی و حج پرداخت و 
خبر داد: اعزام عمره گذاران پس از ۹ســال وقفه از اواخر مردادماه امسال آغاز می شود.

وزیــر آموزش و پرورش نیز در گزارش خود عبــور از چالش هایی چون همه گیری کرونا 
و تعطیلی مدارس، مطالبات انباشــته شــده معلمان و بازنشســتگی گسترده فرهنگیان 
را از موفقیت های این وزارتخانه در ســه ســال گذشته برشــمرد و گفت: تصویب نقشه 
راه اجرای ســند تحول آموزش و پرورش، تحقق رتبه بندی معلمان، جذب و اســتخدام 
معلمــان و اجرای مصوبــه امتحانات نهایی دانش آموزان از دیگر دســتاوردهای آموزش 
پــرورش در این مدت بوده اســت.در گزارش وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات نیز 
علاوه بر اقدامات انجام شــده برای توســعه اینترنت و تقویت پیام رسان های داخلی در 
سراســر کشــور، انجام طرح هایی چون توســعه فیبر نوری با پوشش بیش از ۴۰ درصد 
شــهرها به عنوان بزرگترین طرح اجرای شــده تاریخ ارتباطات کشور، رکوردشکنی در 
پرتــاب ماهواره و همچنین پیشــرفت شــبکه ملی اطلاعات تــا ۶۰ درصد از اقدامات و 

دســتاوردهای مهم این وزارتخانه طی سه سال گذشته برشمرده شد.

مسعود پزشکیان گفت: استانداردهای دوگانه آمریکا و برخی کشورهای غربی موجب گستاخی 
بیشتر رژیم صهیونیستی و تهدید جدی صلح و امنیت جهانی شده است.به گزارش ایسنا، در 
تماس تلفنی »شارل میشل« رئیس شورای اروپا با مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان، 
دو طرف درباره مناســبات ایران و اروپا، راهکارهای از ســرگیری مذاکــرات مربوط به توافق 
هسته ایی و بحران ناشی از جنایات رژیم صهیونیستی در غزه و اقدامات تروریستی ان در منطقه 
گفتگو کردند.رئیس جمهور کشــورمان در این گفتگو با بیان اینکه جمهوری اســلامی ایران 
همواره حامی صلح، آرامش و ثبات در همه جهان و برای همه ملت ها بوده و معتقد اســت هر 
روندی و در هر نقطه ای از جهان که این ارزش ها را به مخاطره بیاندازد باید متوقف شود افزود: 
اعمال اســتانداردهای دوگانه از سوی آمریکا و برخی کشورهای غربی موجب گستاخی بیشتر 
رژیم صهیونیســتی در ارتکاب ترور و جنایت فجیع در غزه و همینطور کشورهای منطقه شده 
و صلح و امنیت منطقه و جهان را از بیش از پیش به خطر انداخته است.پزشــکیان همچنین 
در واکنش به ابراز تمایل رئیس شورای اروپا برای از سرگیری گفتگوها درباره توافق هسته ای، 

وجود اعتماد و تامین منافع متقابل را اساس توافق دانست و افزود: اگر دوطرف به همه تعهدات 
خود عمل کنند و اعتماد ایجاد شــود، علاوه بر احیای توافق هســته ای می توان درباره دیگر 
مسائل فیمابین نیز گفتگو کرد. رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت تثبیت نظم چند قطبی در 
جهان، سیاست ها و اقدامات آمریکا در اعمال فشار به کشورهایی مانند جمهوری اسلامی ایران 
و تــلاش برای محروم کردن آنهــا از همه حقوق و منافع خود را تلاش آمریکا برای جلوگیری 
از تثبیت نظم جدید جهانی و از موانع تحقق ثبات و آرامش در جهان دانســت. رئیس شورای 
اروپا نیز در این مکالمه ضمن ابراز امیدواری برای آغاز مسیر تعامل موثر ایران و اتحادیه اروپا بر 
پایه تامین منافع متقابل و رفع موانع تعامل گسترده تر فی مابین، بر تمایل کشورهای اروپایی 
برای ارتقای ســطح روابط با ایران تأکید کرد. شــارل میشــل درباره وقایع غزه هم بر رعایت 
حقوق انسان دوستانه، توقف حملات، برقراری آتش بس و امدادرسانی گسترده به مردم غزه و به 

رسمیت شناختن کشور مستقل فلسطینی تأکید کرد.

امیرسرتیپ خوش قلب تشریح کرد

نقش پدافند هوایی در تولید و افزایش 
توان موشکی و تجهیزات پدافندی

معاون هماهنگ کننده نیروی پدافندهوایی ارتش گفت: نیروی پدافند هوایی با تغییر در تاکتیک 
و راهبرد، به یک نیرویی چند وجهی تبدیل شد که این توسعه و رشد ایجاد اقتدار کرده است.

به گزارش ایســنا، امیرسرتیپ محمد یوسفی خوش قلب در جمع کارکنان گروه پدافندهوایی 
قم به ســیر تاریخی رشد این نیرو در کشــور پرداخت و گفت: پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
در پدافند هوایی اتفاقات شگرفی رخ داد و پدافند هوایی با تغییر در تاکتیک و راهبرد، به یک 
نیروی چند وجهی تبدیل شد که از یک طرف از کیان کشور و از طرف دیگر از اماکن حساس و 
حیاتی و مهم کشور دفاع می کرد نیرویی که باید تلاش می کرد تا چتر دفاعی مطمئنی را برای 
نیروهای عمل کننده در جبهه ها و صحنه های رزم ایجاد می کرد.وی با اشاره به مستقل شدن 
پدافند هوایی به عنوان یک نیرو با فرمان رهبر معظم انقلاب در ســال۱۳۸۷ خاطرنشان کرد: 
تشکیل پدافند هوایی مستقل باعث تولید و افزایش توان موشکی و تجهیزات پدافندی در ابعاد 

دفاع هوایی و موجب تقویت توان نیروی رزم پدافند هوایی شده است.
وی با اشاره به تربیت نیروی انسانی چند تخصصه و چند مهارته در نیروی پدافندهوایی گفت: 
نیروی انسانی تبدیل به یک ســرمایه انسانی شده است و ما امروز دانشگاه اختصاصی پدافند 
هوایی داریم و از تمامی علوم و تمامی ظرفیت های علمی و دانشگاهی و شرکت های دانش بنیان 
اســتفاده می کنیم. امروز در دانشــگاه ما علم تبدیل به دانش و در مراکز تخصصی ما دانش به 
تخصص و در مراکز فنی و عملیاتی ما تخصص به مهارت تبدیل می شود و امروز با افتخار نیروی 
انسانی ما یک نیروی انسانی متعهد، متخصص و ولایت مدار است.در پایان با حضور امیر سرتیپ 
خوش قلب، استاندار قم و جمعی از فرماندهان و مسئولان این استان، از زحمات امیر سرتیپ 
دوم نعمت محســنی زرین تقدیر و طی حکمی سرهنگ جعفر کریمی به عنوان ارشد نظامی 

ارتش در استان قم و فرمانده گروه پدافندهوایی حضرت معصومه)س( معرفی و منصوب شد.

معاون هماهنگ کننده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا)ص(گفت: انتقام ســخت از رژیم صهیونیستی در پی اقدام این رژیم به ترور 
شــهید اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس به عنوان مهمان جمهوری اسلامی در راه است.به گزارش خبرگزاری مهر، 
سردار علی شادمانی معاون هماهنگ کننده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء )ص( در گفت و گویی و در پاسخ به سوالی درباره ابعاد 
انتقام سخت تهران از رژیم صهیونیستی گفت: انتقام سخت از رژیم صهیونیستی در پی اقدام این رژیم به ترور شهید اسماعیل 
هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس به عنوان مهمان جمهوری اسلامی در راه است.وی افزود: رژیم سفاک و آدم کش باند تبهکار 
صهیونیســتی بارها از خط قرمزها عبور کرده و اخلاق و حقوق بشر را بارها زیر پا گذاشته است.معاون هماهنگ کننده قرارگاه 
مرکزی خاتم الانبیاء )ص( خاطرنشان کرد: رژیم صهیونیستی در ترور مهمان عزیز ما بدتر از دفعات قبل مرتکب جنایتی شد که 
رهبر عزیزمان نحوه تنبیه این رژیم سفاک را »انتقام سخت« تعیین کردند.سردار علی شادمانی تأکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران به خاطر این اقدام رژیم صهیونیستی، انتقام سخت خواهد گرفت؛ هم اینک ابعاد این اقدام در دست بررسی است و حتماً 

انجام خواهد شد.

دیوان محاسبات کشور عملکرد شرکت مادر تخصصی سرمایه گذاری های خارجی ایران را رسیدگی کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، دیوان 
محاسبات کشور در ادامه برگزاری سلسله جلسات شفافیت و انضباط مالی در این نهاد نظارتی، این بار عملکرد شرکت مادر تخصصی 
سرمایه گذاری های خارجی ایران مورد رسیدگی قرار گرفت.بررسی های این نهاد نظارتی نشان می دهد که این شرکت دارای ۶ شرکت غیر بورسی 
خارجی و دو شرکت بورسی خارجی بوده و در مجموع در ۱۳ شرکت سرمایه گذاری نموده اما درآمد اصلی این مجموعه ازمحل سپرده بانکی 
در داخل کشور است!!واگذاری سهام به بخش خصوصی واقعی؛ تغییر در نگرش به سرمایه گذاری شرکت و ارائه گزارش آثار تحریم ها در شرکت 
به مقامات؛ تجدیدنظر در ارتباط با انتخاب افراد در جایگاه های مدیریتی خارجی بر اساس شایسته سالاری؛ رسیدگی به شرکت های زیرمجموعه 

و تغییر در نگاه حکمرانی و ایجاد مزیت نسبی شرکت برای کشور از جمله مواردی بود که توسط دیوان محاسبات مورد تذکر قرار گرفت.

سردار شادمانی:

انتقام سخت ایران از رژیم صهیونیستی در راه است
در جلسات شفافیت و انضباط مالی بررسی شد؛

شرکت سرمایه گذاری های خارجی ایران زیر ذره بین دیوان 
محاسبات کشور

در تماس تلفنی رئیس شورای اروپا

رئیس جمهور: استانداردهای دوگانه آمریکا موجب گستاخی بیشتر رژیم 
صهیونیستی شده است

تجلیل پزشکیان از قهرمانان و مدال آوران کشور در مسابقات المپیک
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گزیده خبر ساختپتروپالایشگاهچگونهاشتغالورشداقتصادیرابیشترمیکند؟
حرکت به ســمت پتروپالایشــگاه ها به عنــوان یک راهبرد 
اقتصادی  پایــدار  برای رشــد  بی نظیر  فرصتــی  کلیــدی، 
ایران فراهم می کند. با توســعه پتروپالایشــگاه ها، کشــور 
نــد بــا تبدیــل نفت خام بــه محصولات شــیمیایی  می توا
بــا ارزش افزوده بــالا، درآمدهای خــود را افزایش داده 
و وابســتگی به صــادرات نفت خام را کاهــش دهد. این 
فرآینــد نه تنها به مقابلــه با تحریم هــای بین المللی کمک 
می کنــد، بلکه اشــتغال زایی و رونق صنایــع مرتبط را نیز 
امروز، که  ایســنا، در دنیــای  به همــراه دارد.به گزارش 
اقتصــاد ایران تحت تأثیر فشــارها و تحریم های بین المللی 
قرار دارد، توســعه و بهره برداری از منابــع نفتی به صورت 
نــد به عنوان یک اســتراتژی  خام فروشــی، دیگــر نمی توا
برای کشــوری  نظــر گرفته شــود.  پایــدار و موفــق در 
ماننــد ایران کــه دارای ذخایــر غنی نفت و گاز اســت، 
حرکــت به ســمت تکمیل و توســعه زنجیــره ارزش نفت 
اساســی  راهبردهای  از  یکی  دارد.  اهمیــت حیاتــی  خام 
کشــور  پتروپالایشــگاهی  ظرفیت  توســعه  زمینه،  این  در 
و تمرکــز بر ســاخت پتروپالایشــگاه ها با ســرمایه گذاری 
بــا تبدیل نفت  بخش غیردولتی اســت. پتروپالایشــگاه ها 
خام به محصولات شــیمیایی با ارزش افــزوده بالا، نه تنها 
اقتصادی کمک کنند،  با تحریم هــای  بــه مقابله  می توانند 
بلکه زمینه ســاز رشــد اقتصادی و ایجاد اشتغال پایدار در 
کشــور نیــز خواهند بود.برای بررســی اهمیــت و مزایای 
نفت  اقتصــاد و صنعت  نقش آن ها در  و  پتروپالایشــگاه ها 
ایــران با زینب قیصــری؛ رئیس فراکســیون امنیت انرژی 
تولیدات  پرداختیــم.  گفتگو  به  اســامی  شــورای  مجلس 
بــا  هســتندقیصری  تحریــم  غیرقابــل  پتروپالایشــگاه ها 
اشــاره به اهمیت اقتصــاد مقاومتی، خاطرنشــان می کند: 
توســعه پتروپالایشــگاه ها یکی از راهبردهای کلیدی است 
کــه می تواند بــه عنوان یک پاســخ موثر بــه تحریم های 
اقتصــادی علیــه ایــران عمــل کند. ایــن تاسیســات نه 
تنهــا به کشــور امــکان می دهند کــه وابســتگی خود به 
صــادرات نفت خام را کاهــش دهد، بلکه بــا تبدیل نفت 
به محصولات شــیمیایی بــا ارزش افزوده بالا، درآمدهای 
ارزی کشــور را نیز افزایش می دهنــد. محصولات تولیدی 
در پتروپالایشــگاه ها به دلیل تنوع و گســتردگی بازارهای 
مصرفــی، غیرقابــل تحریم  هســتند و بــه راحتی می توان 
آن هــا را به مصرف کننــدگان نهایی فروخــت. جلوی خام 
فروشــی را بگیریــم؛ اشــتغال و رشــد اقتصادی بیشــتر 
می شــودرئیس فراکســیون امنیــت انرژی مجلــس اظهار 
داشــت: بــا حرکت به ســمت توســعه پتروپالایشــگاه ها، 
 ، ایــران می تواند از مزایــای متعددی بهره مند شــود. اولاً
درآمدهای  بــه  اقتصاد  وابســتگی  بــه کاهش  این حرکت 
حاصل از خام فروشــی نفت کمک می کند و کشــور را در 
بازارهای نفتی در دســترس  برابر شــوک های خارجی در 
ایجاد  با  پتروپالایشــگاه ها   ، ثانیاً مقاوم تر می سازد.  کشــور 

ارزش افزوده و افزایش حاشــیه ســود، می توانند نقشــی 
اساســی در بهبــود اقتصاد کشــور ایفــا کننــد. از منظر 
اقتصــادی، تبدیــل نفت خام به محصــولات با ارزش تر نه 
تنهــا باعث افزایش درآمدهای صادراتی می شــود، بلکه به 
ایجاد اشــتغال و تحریک رشــد صنایع مرتبــط نیز منجر 
پتروپالایشگاه ها و  پالایشــگاه ها  میان  می گردد.تفاوت های 

وی ادامــه می دهــد: تفاوت هــای میــان پالایشــگاه ها و 
پتروپالایشــگاه ها نیــز اهمیــت زیــادی در ایــن راهبرد 
تولید  بــر  پالایشــگاه ها عمدتــاً  کــه  در حالــی  دارنــد. 
ســوخت های فســیلی متمرکز هســتند، پتروپالایشــگاه ها 
بــا ترکیــب فرآیندهای پتروشــیمی، قادر بــه تولید مواد 
شــیمیایی پایــه و محصــولات بــا ارزش تــری همچــون 
تنها  نــه  رویکرد  این  آروماتیک هــا هســتند.  و  الفین هــا 
کارآیــی اســتفاده از منابع نفتی را افزایــش می دهد بلکه 
به کاهــش هزینه های تولید و افزایش حاشــیه ســود نیز 
کمک می کند.تســهیات برای جذب سرمایه گذار خارجی

جذاب تریــن  از  یکــی  می کنــد:  خاطرنشــان  قیصــری 
جنبه هــای توســعه پتروپالایشــگاه ها در ایــران، امــکان 

ســرمایه گذاری غیر دولتی و ارائه مشوق های متعدد برای 
جذب ســرمایه گذاران طبق قانون مصــوب مجلس در این 
زمینه اســت. اعطای مجوز تنفس خوراک برای ســال اول 
و همچنیــن ایجاد اعتبــار ارزی برای تهاتــر تجهیزات با 
نفت خام به میزان ۱۵۰ هزار بشــکه در روز از راهکارهای 
نــد باعث جلب ســرمایه گذاری  مهمــی هســتند که می توا
بخــش خصوصی در این حوزه شــوند. این سیاســت ها نه 
تنهــا به کاهــش هزینه هــای اولیه ســرمایه گذاری کمک 
می کننــد بلکــه محیطــی مســاعد برای رشــد و نوآوری 
در صنعــت نفت فراهم می ســازند.لزوم توجــه وزیر نفت 
پیشــنهادی بــه مســئله پتروپالایشــگاه هانماینده مــردم 
برای  داشــت:  اظهار  اســامی  تهران در مجلس شــورای 
تحقــق اهداف توســعه پتروپالایشــگاه ها، لازم اســت که 
ارائه یک  دولت و بــه خصوص وزیر نفت پیشــنهادی بــا 
برنامــه عملیاتی و ایجاد چارچوب هــای قانونی و حمایتی، 
مسیر را برای ســرمایه گذاران و فعالان صنعت نفت هموار 
ســازد. این رویکرد نه تنها به افزایــش ظرفیت های تولید 
به عنوان  بلکــه می تواند  و صادرات کشــور کمک می کند 

یک نیروی محرکه برای توســعه پایدار و رشــد اقتصادی 
افزود: به طــور کلی، حرکت  عمــل کند.قیصری در پایان 
کلیدی،  راهبرد  یک  به عنوان  پتروپالایشــگاه ها  ســمت  به 
فرصتی بی نظیر برای رشــد پایــدار اقتصادی ایران فراهم 
می کنــد. با توســعه پتروپالایشــگاه ها، کشــور می تواند با 
تبدیــل نفت خام به محصولات شــیمیایی با ارزش افزوده 
بــالا، درآمدهای خــود را افزایــش داده و وابســتگی به 
صــادرات نفت خــام را کاهش دهــد. این فرآینــد نه تنها 
با تحریم هــای بین المللی کمــک می کند، بلکه  به مقابلــه 
اشــتغال زایی و رونــق صنایــع مرتبــط را نیز بــه همراه 
دارد. عــاوه بر این، پتروپالایشــگاه ها با ارائه یک بســتر 
مناسب برای جذب ســرمایه گذاری های داخلی و خارجی، 
ننــد بــه بهبــود زیرســاخت های صنعتی کشــور و  می توا
تحریک رشــد اقتصادی کمــک کنند و در نهایت ایران را 
به ســمت یک اقتصاد متنوع و مقاوم در برابر شــوک های 

کنند. هدایت  خارجی 

فنــاوران یکی از شــرکت های دانش بنیــان در کنار 
توســعه دســتگاه های دیالیز، به دانش فنی ســاخت 
دســتگاه تصفیه آب دیالیز دســت یافتنــد و با این 
دانــش فنی عاوه بــر آنکه عوارض ناشــی از دیالیز 
را بــرای بیمــاران کنتــرل کردند، بار مالــی فرآیند 
درمانی بیماران دارای نارســایی کلیه را برای وزارت 
بهداشت کاهش دادند.به گزارش ایسنا، دیالیز به این 
معنا اســت که خون بیمار از بدنش خارج و توســط 
یکســری لوله های ارتباطی این خون به سمت فیلتر 
هدایت می شود و این فیلتر در مجاورت محلولی قرار 
می گیــرد و به واســطه پدیده هایی کــه در فیلتر رخ 
می دهــد ، مواد زائد وارد آن محلول می شــود، ضمن 
آنکه مقــداری از آب اضافی که بیماران کلیوی دچار 
نقص در دفع آن هســتند را نیز از بدن خارج می کند.

اجرای این فرآیند نیازمند سیســتم های هوشــمندی 
اســت تا ایــن فرایند را کنترل کننــد و عاوه بر آن 
محلــول نیز بایــد در مجاورت خون قــرار گیرد. این 
محلول شــامل آب تصفیه شده ای اســت که توسط 
دســتگاه تصفیه آب دیالیز آن را با استاندارد بیماران 
دیالیــزی تولیــد می کنند که در این راســتا یکی از 
شــرکت های فناور در کنار ساخت صندلی و ملزومات 
دیالیز همچــون فیلتر و محلول موفــق به طراحی و 

دیالیز شد. ساخت دستگاه تصفیه 
دســتگاه تصفیه آب دیالیز وظیفه تولید آب مورد نیاز 
دیالیــز را دارد. در ایــن دســتگاه آب ورودی بعد از 
ورود و مانیتور توســط پمپ وارد سیســتم ممبرین 
اســمز معکوس شــده و بعــد از کنتــرل نهایی وارد 
ماشین دیالیز می شود.آب تولیدی باید از نظر خواص 
میکروبی و شــیمیایی در محدوده مشــخص شــده 
اســتاندارد مربوطه باشد. دســتگاه مجهز به نرم افزار 
اتوماســیون و مانیتورینــگ با قابلیــت ارتباط از راه 
دور اســت. مودهــای کاری تولیــد آب، گندزدایی، 
آب کشــی طبق برنامه زمانی و تعمیــرات از مدهای 
کاری دســتگاه اســت.از آنجایی که فیلتر دیالیز در 

تماس مســتقیم با بیماران است، از این رو این کالا جزء اقام پزشکی با ریسک بالا قرار 
دارد و در این راســتا، تولید این محصول باید بر اساس استانداردهای بین المللی باشد.از 
ســوی دیگر صنعت دیالیز جزء درمان های پر ریســک به شمار می رود، چون خون بیمار 
در خارج از بدن تصفیه می شــود و خون تصفیه شــده دوباره به بدن باز می گردد؛ از این 
رو بــه عنوان یک روش درمانی خارج بدنی قلمداد می شــود.بهنام هوشــیاری پور، مدیر 
بازاریابی یکی از شــرکت های دانش بنیان عضو کنسرســیوم دیالیــز ایران در گفت وگو با 

ایســنا، این کنسرسیوم را شامل مجموعه ای از شــرکت ها دانست که از سال ۸۷ فعالیت 
خود را با توســعه فیلترهای دیالیز آغاز کرد و گفت: امروز این کنسرســیوم شــامل ۱۰ 
شــرکت هستند که یک هلدینگ را تشکیل دادند و صفر تا ۱۰۰ ساخت دستگاه دیالیز را 
اجرایی می کنند.وی افزود: یکی از شــرکت های عضو این کنسرسیوم تولید ۱۶ نوع فیلتر 
دســتگاه دیالیز را به تولید می رســاند و یکی دیگر از شرکت ها ۴ قلم از کالاهای دستگاه 
دیالیز اعم از ســت، محلول، پودر و سوزن را به تولید رســانده است.هوشیاری پور تولید 

دستگاه دیالیز، دستگاه RO و سایر ماشین آلات خطوط تولید 
شــرکت های مجموعه را از دیگر دســتاوردهای شرکت های 
عضو این کنسرســیوم نام برد و یادآور شد: یکی از شرکت ها 
راه اندازی بخش هــای دیالیز در مراکز درمانی، آموزش، چاپ 
و نشــر را بر عهــده دارد، همچنین یکی از شــرکت های این 
کنسرســیوم تولید سرم و محلول دســتگاه دیالیز صفاقی را 
در دستور کار خود قرار داده است.مدیر بازرگانی این شرکت 
دانش بنیان با اشاره به عضویت یکی از شرکت های دارویی در 
این کنسرســیوم خاطر نشان کرد: این شرکت در زمینه تولید 
داروهای کمیاب بیماری های کلیوی متمرکز شــده و درصدد 
تولید این دســته از داروها است.وی با تاکید بر اینکه در حال 
حاضر این کنسرســیوم در زمینه توسعه فناوری ها و داروهای 
مرتبــط با دیالیز و بیماری های کلیوی متمرکز اســت، اظهار 
کرد: استراتژی این کنسرسیوم این است که در سایر حوزه ها 
وارد شود.دســتگاه دیالیزهوشــیاری پور با اشــاره به جزئیات 
تولید دستگاه دیالیز در این شرکت، گفت: این دستگاه عاوه 
 CE بر دارا بودن پروانه بهره برداری، موفق به اخذ اســتاندارد
اروپا نیز شده است و در حال حاضر در بخش های دیالیز مراکز 
درمانی نصب شده و به بهره برداری است.وی دستگاه همودیا 
فیلتریشن را از جدیدترین دستاوردهای این مجموعه نام برد 
و در این باره توضیح داد: همودیافیلتریشن یک درمان جدید 
نســبت به همودیالیز است. در دستگاه همودیالیز آب در کنار 
دســتگاه قرار می گیرد، ولی در این دستگاه حجمی از آب را 
اســتریل و وارد خون بیمار می کنیم؛ از این رو در این روش 
بر خاف دســتگاه همودیالیز، کیفیت و اســتریلیزه بودن آب 
بسیار مهم اســت.این فعال حوزه فناوری اضافه کرد: دستگاه 
همودیافیلتریشــن نیاز به دستگاه تصفیه آب دیالیز داشت که 
این بخش نیز توســط فناوران این مجموعه به  تولید رسید و 
تنها تولیدکننده این دســتگاه در کشور هستیم.هوشیاری پور 
با اشــاره به مزایای این دستگاه یادآور شــد: این دستگاه از 
نظر برداشــتن میدل مولکول ها برای بیماران مفید است، چرا 
که در دســتگاه همودیالیز تنها مواد ریزمولکول از خون بیمار 
جداســازی می شــود که بعد از مدتی به دلیل انباشته شدن 
ســموم میدل مولکولی در خون، زمینــه بروز بیماری هایی را 
در مبتایان به بیماری های کلیوی فراهم می کند.مدیر بازرگانی این شــرکت، ۲۵ درصد 
عوارض ناشــی از انجام دیالیز را مربوط به افت فشــار خون دانســت و افزود: در درمان 
همودیافیلتریشــن افت فشــار خون کاهش یافته است. این دستگاه همچنین می تواند بار 
مالی وزارت بهداشــت را کاهش دهد.به گفته وی، در این دســتگاه تست ها اجرا شده و 

امیدواریم تا ۶ ماه آینده وارد فاز تجاری ســازی شود.

تأمین دارو و ملزومات پزشکی در 
مرزهای بین المللی شلمچه و مهران

معاون توســعه و مدیریت منابع ســازمان غذا و دارو، از تامین اقام دارویی، 
تجهیزات و ملزومات پزشــکی در مرزهای بین المللی شــلمچه و مهران به 
منظور خدمات دهی به زائران اربعین خبر داد.فرشته میرزازاده در گفت وگو 
با خبرنگار مهر با بیان اینکه مشکلی از بابت کمبود دارو در مرزهای ورودی 
مهران و شــلمچه به عراق شلمچه وجود ندارد، گفت: ســازمان غذا و دارو 
از چندین ماه گذشــته معاونت های غذا و داروی دانشگاه های علوم پزشکی 
ایام و خوزســتان را برای خدمات دهی به زائرین اربعین مجهز کرده است.

وی افزود: انواع ســرم و داروهای ســهمیه ای مورد نیــاز به منظور برگزاری 
مراســم اربعین حســینی )ع( تامین، خریداری و در انبار اســتراتژیک این 
معاونت ها نگهداری می شــوند و به طور مستمر در اختیار واحدهای مستقر 
در بیمارســتان های شهید ســلیمانی این دو مرز بین المللی قرار می گیرد.

میرزا زاده گفت: دارو و ملزومات مورد نیاز داروخانه های شبانه روزی از صبح 
۱۵ مرداد به مرزها انتقال یافته و فعالیت خود را آغاز کرده اند.وی با اشــاره 
به خدمات شبانه روزی داروخانه مستقر در بیمارستان های مرزی شلمچه و 
مهران، گفت: این داروخانه ها خدماتشان را طبق تجویز پزشک و تحت نظر 
مسئول فنی داروساز داروخانه بر اساس نسخه دارویی به زائران به طور رایگان 
ارائه می دهند.معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان غذا و دارو تصریح کرد: 
داروســازان، دارویاران و پرسنل داوطلب و پرتاش معاونت های غذا و داروی 
آبادان و ایام به طور مســتمر در داروخانه حضور دارند تا بهترین خدمات با 

بالاترین کیفیت به زائران ارائه شود.

 در حوزه تجدیدپذیر عقب ماندگی 
تاریخی داریم

رئیس پژوهشگاه نیرو گفت: نزدیک به ۱۰۰ میلیارد دلار در حوزه انرژی در حوزه های 
مختلف نفت، گاز، فرآورده های نفتی و برق قابلیت مدیریت وجود دارد اما متاسفانه آن 
را از دست می دهیم.به گزارش ایسنا، مجید عمیدپور امروز در نشستی خبری با بیان 
این که ظرفیت های مختلــف برای جلوگیری از هدررفت انرژی و تعیین اقتصاد برق 
شناسایی شده و طرح های مختلفی را در این حوزه ارائه داده ایم اظهار کرد: مدیریت 

حوزه انرژی در بخش های یارانه و جلوگیری از اتاف انرژی می تواند صورت بگیرد.
وی با تاکید بر این  که ۳۵ تا ۴۰ میلیارد دلار در حوزه یارانه انرژی هزینه می شــود، 
تصریح کرد: در پژوهشــگاه نیرو طرح های مختلفی را در نظــر گرفته ایم تا بتوانیم 
بهینه ســازی انرژی را محقق کنیم. در این راستا صندوق بهینه سازی به عنوان یک 
پروژه جامع با همکاری ســاتبا کلید خورده اســت.به گفته رئیس پژوهشــگاه نیرو 
طرح هــای متعددی را در این حوزه  آماده کرده ایم که اگر زیرســاخت های آن ایجاد 
شود می توانیم سناریوهای مختلفی که به منظور جلوگیری از هدررفت انرژی تدوین 
شده است را اجرایی کنیم.وی با تاکید بر این که برای افزایش بهره وری انرژی نیازمند 
سرمایه  گذاری هستیم، تصریح کرد: در حوزه تجدیدپذیرها یک عقب ماندگی تاریخی 
داریم به همین دلیل پژوهشگاه برنامه های متعددی را در این حوزه تدوین کرده  است. 
طبق برآوردهای صورت گرفته طی ســال های آینده انرژی های فسیلی توجیه پذیر 
نیســتند لذا رویکردهای توســعه تجدیدپذیر باید در دستور کار قرار گیرد.عمیدپور 
اضافه کرد: در سال های گذشته اعتقادی بر این مسائل وجود نداشت، به همین دلیل 
از برنامه های حوزه تجدیدپذیر عقب ماندیم. این در حالی اســت که پتانســیل های 
زیــادی در حوزه تجدیدپذیر در ایران وجود دارد لذا نیازمند یک تاش چند برابری 
برای توسعه تجدیدپذیرها و بهره وری انرژی هستیم.رئیس پژوهشگاه نیرو با تاکید بر 
این که باید بتوانیم توســعه تجدیدپذیرها را در برنامه های کان کشور اجرایی کنیم، 
تصریح کرد: یکی دیگر از اقداماتی که پژوهشــگاه نیرو روی آن متمرکز است توسعه 
زیســت بوم علم و فناوری بوده که این موضوع را نیز به صورت جدی با بیش از ۱۰۰ 
شــرکت دانش بنیان دنبال می کنیم.وی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه 
حکمرانی انرژی گفت: پژوهشکده ای را در این زمینه راه اندازی کرده ایم که در حوزه 
حکمرانی انرژی فعال و بســته های سیاســتی در این بخش آماده شده است که این 
موضوع می تواند اوضاع صنعت برق را سروســامان بخشد. به گفته عمیدپور به دنبال 
این هستیم که کل نیروگاه های کشور را وارد مرکز پایش کنیم که به صورت آناین 
بتوانیم نظارت در فعالیت نیروگاه ها داشته باشیم. سالانه حوادثی در صنعت برق رخ 
می دهد که از این طریق می توانیم مانع این حوادث شــویم. وی با اشاره به مشکات 
صنعت برق در حوزه اقتصاد اظهار کرد: اگر با همین شرایط فعلی ادامه دهیم افرادی 
که مســئولیت اجرایی دارند همچنان با چالش ها مواجه هستند ضمن این که آینده 
صنعت برق نیز تحت الشــعاع قرار می گیرد. در این راستا برنامه ای را تدوین و در آن 
اعــام کرده ایم که در افق ۱۴۲۰ صنعت برق چه سیاســت هایی را باید دنبال کند. 
رئیس پژوهشگاه نیرو با بیان این که در حال حاضر دنیا در دوره گذر انرژی قرار دارد، 
تصریح کرد: ظرف یک و دو دهه آینده چهره انرژی در دنیا تغییر می کند لذا ما باید 
بدانیم که در زمینه هوشمندســازی شــبکه برق هوش مصنوعی و برقی سازی چه 

اقداماتی را باید انجام دهیم.

حجم حمل ونقل قطار چین-اروپا در هفت ماه اول ۱۱ درصد افزایش یافت.به گزارش ایسنا، شرکت راه آهن دولتی چین  
اعام کرد قطار سریع السیر چین-اروپا در مجموع ۱۱هزار و ۴۰۳ قطار را راه اندازی کرد که نزدیک به ۱.۲۳ میلیون واحد 
معادل ۲۰ فوت )TEU( کالا را در هفت ماه اول ســال جاری میادی جابجا کردند که به ترتیب ۱۲ درصد و ۱۱ درصد 
نسبت به سال قبل افزایش ثبت کرده است.طبق اعام این شرکت، در ماه جولای، ۱۷۷۶ قطار به بهره برداری رسید که 
۱۸۵ هزار TEU کالا را جابجا کرد و برای سومین ماه متوالی با بیش از ۱۷۰۰ قطار فعالیت می کند.این شرکت همچنین 
اعام کرده از ابتدای ســال جاری، به طور مداوم کیفیت و کارایی خدمات قطار سریع السیر چین-اروپا را بهبود بخشیده 
است تا از ثبات و روان بودن زنجیره تامین بین المللی و زنجیره صنعتی اطمینان حاصل کند.اقدامات ویژه شامل تقویت 

ساخت کانال های حمل ونقل، افزایش قابلیت های ترانشیپ در بنادر مرزی و ترویج مدل ترخیص سریع گمرکی است.
بیزنس گزارش کرد، اپراتور راه آهن اظهار کرد این تاش ها انگیزه جدیدی در خدمت به توسعه و گسترش تجارت خارجی 

چین در سطح بالا ایجاد کرده است.

وزیر راه و شهرســازی از احداث خط ریلی اصفهان - شهرکرد با پیشرفت ۶۰ درصدی خبر داد.به گزارش خبرنگار مهر، 
مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در صفحه مجازی شخصی خود نوشت: طرح ریلی اصفهان )مبارکه( - شهرکرد به 
طول ۹۰ کیلومتر و با پیشرفت ۶۰ درصدی در دست احداث است.وی افزود: تکمیل این پروژه موجب اتصال شهرکرد و 
صنایع منطقه به شبکه ریلی کشور و استان چهارمحال و بختیاری از بن بست ریلی خارج می شود و افزایش شبکه ترابری 

منطقه را در پی خواهد داشت.

وزیر راه و شهرسازی:صعود حجم حمل ونقل چین به اروپا

خط ریلی اصفهان - شهرکرد با پیشرفت ۶۰ 
درصدی درحال احداث است

فناوران کشور به دانش فنی تولید اقلام پرریسک خونی در درمان نارسایی کلیه 
یافتند دست 
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ایسنا/خراســان شمالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان 
شمالی گفت: در راســتای افزایش منابع تامین آب شرب در سطح 
استان از ابتدای سال تاکنون ۲۲ حلقه چاه حفر، تجهیز و وارد مدار 
بهره برداری شــد. رضا نعیمی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در 
این مدت و در راستای افزایش تولید در منابع تامین آب،  ۱۵حلقه 
چاه حفر، ۹ حلقه چاه کف شــکنی و سه حلقه چاه نیز لایروبی شد 
و همچنین چهار دهنه چشــمه و یک رشته قنات در سطح شهرها 
و روســتاهای اســتان برای پایداری کیفی و کمی منابع، لایروبی و 
بهسازی شد. وی خاطر نشــان کرد: از ابتدای سال تاکنون احداث 
۹۲ باب مخزن ذخیره آب شرب با پیشرفت بالای ۵۰ درصد، اجرای 
بیش از ۲۸ کیلومتر عملیات اصلاح شبکه و خط انتقال آب و اجرای 
بیش از ۱۳۷ کیلومتر خط انتقال آب شرب در راستای رفع مشکل 
آب شــرب و پایداری منابع تامین در این اســتان انجام شده است. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی در ادامه بیان کرد: 
آبرسانی سیار به روستاهای این اســتان افزایش یافته است. وی با 
اشــاره به اینکه در تابستان سال گذشته، ۸۱ روستا به وسیله تانکر 
ســیار آبرسانی می شدند، گفت: اما این تعداد در حال حاضر به ۹۳ 
روســتا رسیده است. نعیمی ادامه داد: در حال حاضر آب شرب هم 
اســتانی ها از طریق ۴۲۴ حلقه چاه، ۲۰۶ دهنه چشمه و ۱۳ رشته 
قنات تامین می شــود که بخش زیادی از این منابع متاثر از کاهش 
بارندگی ها، خشــک شده و به تبع آن آبرســانی سیار نیز افزایش 

یافته است.

پــس از نقل مــکان رونالــدو و همراهانش از هتلی بــه یک مرکز 
مسکونی، هزینه ای که این ستاره پرتغالی باید به هتل محل اقامت 
موقتش پرداخت کند، مشــخص شــد. به گزارش ایسنا و به نقل از 
دیلی میل، زمانی که برنده پنــج توپ طلا به النصر نقل مکان کرد 
باعث شــد تا بســیاری از ســتارگان نیز راه او را در پیش گرفته و 
راهی لیگ عربستان شوند. رونالدو در هتل Four Seasons در ریاض 
اقامت گزید. بر اساس گزارش ها، رونالدو و تمام همراهانش از جمله 
خانواده، دوستان و تیم امنیتی را به این هتل لوکس برده بود. هزینه 
زندگی در چنیــن هتلی به صرفه نبود و رســانه ها ادعا می کردند 
رونالدو باید ماهیانه ۲۵۰۰۰۰ پوند خرج می کرد. هر چند این ستاره 
پرتغالی ســالانه ۱۷۳ میلیون پونــد از النصر دریافتی دارد و خیلی 
نگران هزینه های هتل نبود. رونالدوی ۳۸ ســاله و همراهانش برای 
اقامت دائم، زندگی در یک مجتمع انحصاری با حضور امنیتی عظیم 
و دسترســی آسان به رســتوران ها، مغازه ها و سالن های ورزشی را 
انتخاب کردند. سوپراستار پرتغالی دارای املاک بسیار زیادی است؛ 
از جملــه دو ملک در زادگاهش مادیرا، یکی در تورین، یک خانه در 
چشایر در شهر منچستر، یک خانه در ماربلا و یک ویلای ۱۷ میلیون 
پوندی در کوئینتا دا مارینها. رونالدو همچنین در ژوئیه ۲۰۱۰ یک 
عمارت بزرگ را در مادرید به قیمت پنج میلیون پوند خریداری کرد.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان خبر داد
حفر یا مهندسی مجدد ۲۲ حلقه چاه برای 
تامین آب شرب روستاهای خراسان شمالی

هزینه هنگفت اقامت رونالدو و 
همراهانش در عربستان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

انرژی، قلب تپنده زمین!

مدلهای مختلفی از مرســدس بنز وجود دارند که می توان آن ها را در این فهرســت گنجاند ولی در حال حاضر ما به سراغ مدل 
اس ال SL63( ۶۳( می رویم. مرسدس بنز اس ال ۶۳ با یک موتور قدرتمند وی ۸ دارای بیش از پانصد و شصت اسب بخار قدرت 
و بیش از ششصد و شصت فوت بر پوند گشتاور است. این خودرو دارای موتور با هفت دنده ی دستیو موتور ۵.۵ لیتری است. به 
عنوان یک خودروی همه چیز تمام در هیچ حراجی برچسب قیمتی کمتر از ۱۵۶ هزار دلار روی آن نصب نشده و به عنوان یک 
ویژگی مضاعف اگر نمی خواهید با سرعت بسیار بالا حرکت کنید این خودرو دارای این امکان هست که به خوبی بر روی جاده 
های معمولی حرکت کند ولی شما با نشستن پشت فرمان آن حتما وسوسه می شوید که تا ته سرعت با آن رانندگی کنید.© کپی 

برداری از مطالب سایت تنها با ذکر منبع "ایران لوکس" مجاز می باشد.

طلای میرزازاده به کل ایران چسبید
پیشکســوت کشتی فرنگی ایران توضیحاتی را در مورد عملکرد ملی پوشان کشتی فرنگی ایران ارائه داد. بهرام مشتاقی در گفت 
 وگو با ایسنا درباره ی عملکرد امین میرزازاده که در مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جهان با شکسن رضا کایالپ کشتی گیر مطرح 
ترکیه قهرمان جهان شد، بیان کرد: مدال طلای میرزازاده به ما و به کل ایران خیلی چسبید و خانوادگی حدود ۱۵ دقیقه او را 
تشویق می کردیم. من در پوست خودم نمی گنجیدم و یکی از شب های به یاد ماندنی برای من بودم. فکر می کنم یک سال جوان 
شدم. منتظرم هر چه زودتر میرزازاده را ببینم و صورت این پهلوان را ببوسم.  او ادامه داد: میرزازاده طلوع کرده است و دیگر زمان 
غروب نفراتی چون کایالپ و لوپز است. این مدال طلا برازنده او بود و این میرزازاده آماده یکی از امیدهای مسلم ما در المپیک 

۲۰۲۴ پاریس است و می تواند در این وزن رکوردشکن باشد. 

پیشنهاد

چهره روز

کتاب درک یک پایان
 The Sense of کتاب درک یک پایان با عنوان اصلی
an Ending رمانی از جولین بارنز اســت که در سال 
۲۰۱۱ برنده جایزه بوکر شــد. بارنز قبلا سه بار، در 
ســال های ۱۹۸۴، ۱۹۹۸ و ۲۰۰۵ به لیست نهایی 
نامزدهای جایزه بوکــر راه پیدا کرده بود اما موفق 
به دریافت آن نشــد. این رمان که بر اساس آن یک 
فیلم نیز ساخته شده است ساختاری تقریبا پیچیده 
دارد. خواننده در ابتدای کتاب با ماجراهای ســاده 
و کوچکی روبه رو می شــود که در نهایت به شکل 
حلقه ای تکرار شــونده سرنوشت رمان را در دست 
می گیرند. درک یک پایان تقلای تونی وبستر برای 
کشف حقیقت در لابه لای خاطراتی است که بدون 
ترتیب خاصی آن هــا را به یاد می آورد. تلاش برای 
کشــف حقیقتی که مدارک کافی برای رجوع به آن وجود نــدارد و حافظه هم چندان قابل 
اتکا نیســت. جولین بارنز نویسنده اهل انگلیس است که در سال ۱۹۴۶ و از پدر و مادری که 
هردو آموزگار زبان فرانســه هستند در شهر لســتر به دنیا آمد. از دانشگاه آکسفورد در رشته 
زبان های جدید لیسانس گرفت و مدتی در سِمت فرهنگ نویس و موسسه لغت نامه آکسفورد 
کار کــرد. )تاثیر این کار را در کتاب هایش نیز می توان مشــاهده کرد.( بارنز در ادامه مســیر 
خود به روزنامه نگاری پرداخت و ســال ها ســردبیر ادبی و نقدنویس نشریات گوناگون بود. از 
بارنز رمان های متعددی به فارســی نیز ترجمه شده اســت اما در این میان کتاب درک یک 
پایان شهرت چشم گیری دارد. حسن کامشاد ترجمه خوبی از این کتاب ارائه کرده و تا جایی 
که توانســته، پیچیدگی های زبان جولین بارنز را به فارسی برگردانده است. در پایان رمان نیز 

گفت وگویی با نویسنده کتاب آمده است که به درک ذهنیت او کمک می کند.

عباس نقاش 
عباس نقـاش، پسر اصغر نقاش، از هنرمندان مطرح نگارگر در 
شــیراز بود که طرح های گل و مرغ و ترنج او همچنان معروف 
اســت. آثار این هنرمند فقید سال هاســت که بر سقف و در و 
دیوار مساجد و بقاع متبرک استان هنرپرور فارس می درخشد. 
به گزارش ایسنا، امروز زادروز اسـتاد عباس نقـاش از هنرمندان 
برجستـه و پیشکسوت نقاشی سنتی دیواری و گل و مرغ است 
که حدود ۱۰۰ سال قبل در شیراز به دنیا آمد. او در خانواده ای 
متدین و هنرمند پرورش یافت. عباس از همان کودکی علاقه 
بســیار به هنر و خصوصاً  هنر نقاشی داشت پس حرفه پدر را 
برگزید و پا به پای پدر این حرفه را دنبال کرد. اســتاد عباس 
نقاش، هنر نقاشی دیواری را هم در محضر استاد محمدجعفر 
ترنج کار آموخت. ۴۵ سال کار کردن در کنار پدر و محمدجعفر 
نقاش سبب شد که در سال ۱۳۵۰ اولین کار حرفه ای او سقف 
حسینه قوام را زینت بخشد. پس از آن سقف و دیوارهای اماکن 
تاریخی همچون باغ عفیف آباد، باغ ارم، حمام آقا بابا خان، شاهزاده حسین و بسیاری دیگر از اماکن و ابنیه ـ عمومی 
یا شخصی ـ فضایی شد برای هنر نمایی این استاد تا با ظرافت قلم و رنگ های گوناگون نقوش زیبای ترنج، اسلیمی، 
ختایی و گل و مرغ را زنده نگهدارد. برخی اماکن مذهبی کشورهای عربی همچون امارات هم به قلم او زینت شده 
اســت. او که یکی از آخرین بازماندگان هنر نقاشی اسلیمی در شیراز به شــمار می آید، در طول زندگی پربارش، 
شاگردان زیادی را تربیت کرد که از میان آن ها می توان اسدالله نقاش، اکبر نقاش، محمدعلی پرواز، غلامرضا زرین 
چنگ و دو فرزند پسرش علیرضا و محمدجواد را نام برد. آثار بدیع و ماندگاری را در دوران فعالیت هنری خود به 
جای گذاشــت. از جمله آثار به جا مانده از او می توان به تعمیر، نوسازی و خلق آثار نقاشی در اماکنی همچون باغ 
عفیف آباد، سقف ها و دیوارهای اندرون نارنجستان قوام، حسینیه قوام، سقف و دیواره داخلی حرم سید علاءالدین 
حسین، نقاشی تمامی دیوارهای داخلی حرم امام زاده شاهزاده حسین، تعمیر کاشی کاری های مسجد نصیرالملک، 

... استاد عباس نقاش در تاریخ ۱۶ مهر ماه سال ۱۳۹۴ پس از یک دوره بیماری در سن ۸۹ سالگی درگذشت.

فرهنگ

پنجاه سال از مرگ مشــکوک »پابلو نرودا« شاعر برنده جایزه 
نوبل ادبیات اهل کشور شیلی گذشت. به گزارش ایسنا، »پابلو 
نرودا« شاعر شــیلیایی برنده نوبل که در سال ۱۹۷۳ به مرگی 
مشکوک درگذشت، سال هاســت چهره مورد بحث محققان و 
پزشــکان دنیا بوده اســت و پیش از این گروهی از کارشناسان 
بین المللی که روی پرونده او و نمونه های باقی مانده از جسدش 
کار می کردند، نتیجه گرفتند که ابتلا به سرطان مطمئنا علت 
اصلی مرگ او نبوده اســت. این امر احتمال به قتل رســیدن 
ایــن چهره بزرگ ادبی را که از طرفداران »ســالوادور آلنده« ـ 
رییس جمهور آزادی خواه شــیلی ـ هم بــود، افزایش داد. نرودا 
دو هفته بعد از کودتای نظامی »پینوشــه« که به ســرنگونی 
دولت »سالوادور آلنده« منجر شد، در بیمارستانی در سانتیاگو 
درگذشت اما برخی، از جمله برادرزاده نرودا، »رودولفو ریس«، 
مدت ها بر این باور بودند که او به دلیل مخالفتش با دیکتاتوری 
آغازین »آگوستو پینوشه« به قتل رسیده است. مرگ این چهره ادبی آن چنان پرحاشیه و مشکوک بود که ۱۰ سال 
پیش بنا بر اظهارات راننده شخصی او، دادگاه شیلی حکم نبش قبر او را صادر کرد و دانشمندانی از چندین کشور 
دنیا سه سال روی باقی مانده جسد او کار می کردند. نمونه هایی از جسد نرودا برای تجزیه و تحلیل به آزمایشگاه های 
پزشــکی قانونی در چهار کشور فرستاده شــد و در سال ۲۰۱۵ دولت شیلی گفت که احتمال زیادی وجود دارد که 
شخص ثالثی مسئول مرگ او باشد و دو سال بعد، تیمی از دانشمندان بین المللی گفتند که »۱۰۰% متقاعد شده اند« 
که این شاعر بر اثر سرطان پروستات فوت نکرده است. »رودولفو ریس« به تازگی اعلام کرده که آزمایش های علمی 
نشان داده که سم کلستریدیوم بوتولینوم در بدن عمویش هنگام مرگ وجود داشته است، که نشان می دهد او واقعاً 
پس از کودتا »مسموم« شده است.  »پابلو نرودا« از مشهورترین و تأثیرگذارترین چهره های ادبیات معاصر جهان است 
که علاوه بر تعداد زیادی کتاب، یک مجموعه بزرگ شعری را از خود باقی گذاشت. از جمله آثار او می توان به »اسپانیا 

در قلب ما«، »عاشقانه جدید برای استالینگراد« و »چوب بر بیدار خواهد شد« اشاره کرد.

سالگرد مرگ مشکوک یک شاعر!

    سال بیستم    شماره  5376
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پیولی: شکست تلخ و دردآوری بود
سرمربی میلان شکست در داربی را تلخ و دردآور دانست و به احتمال اخراجش از روسونری واکنش نشان داد.به گزارش ایسنا، 
در حساس ترین بازی هفته سی وسوم سری A دو تیم اینتر و میلان در داربی دلامادونینا به مصاف هم رفتند. این بازی در نهایت 
با پیروزی دو بر یک اینتر به پایان رسید تا نرآتزوری پنج هفته پیش از پایان لیگ قهرمان شود.به نقل از مدیاست، استفانو پیولی، 
سرمربی میلان، در نشست خبری بعد از بازی گفت: تلاش کردیم تا روحیه و انگیزه بازیکنان را برای این بازی بالا ببریم. شکست 
تلخ و دردآوری بود. می خواستیم در این بازی به پیروزی برسیم اما متاسفانه نتیجه دیگری رقم خورد. به نظرم شایستگی تساوی 
در این بازی را داشتیم . مثل داربی های قبل متاسفانه بدشانس بودیم.او ادامه داد: اینتر یک فصل استثنایی را تجربه کرد. آنها 
تنها در یک بازی شکست خوردند. آنها در ۳-۴ سال اخیر همواره تیم قدرتمندی بوده اند. ما هم تیم خوبی هستیم اما در چند 
دیدار به راحتی امتیاز از دست دادیم و این باعث شد تا فاصله با صدرنشین زیاد شود. وقتی اینتر تا این اندازه از رقیبانش فاصله 

می گیرد، نشان می دهد آنها چه تیم باکیفیت و خوبی اند. همه ما باید سطحمان را بالا ببریم تا بتوانیم رقابت کنیم.

سه شنبه 23 مرداد 1403  8 صفر 1446  13 آگوست 2024
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تام کروز در مراسم اختتامیه المپیک از سقف ورزشگاه دو فرانس پایین پرید و در ادامه به هالیوود رفت تا پرچم المپیک را به لس آنجلس و خانه بعدی بازی ها 
ببرد.وی در این مراسم از پشت بام استادیوم استاد دو فرانس که بزرگترین استادیوم فرانسه است، با طناب فرود آمد و با عبور از صف بازیگران پرچم المپیک 
را گرفت و با آن روی صحنه رفت و پس از آن که کارن باس، شهردار لس آنجلس، پرچم المپیک را از آن هیدالگو شهردار پاریس دریافت کرد، او پرچم را 
گرفت و سوار بر موتورسیکلت صحنه استودیوم را ترک کرد تا یادآور ماموریت غیرممکنی بشود که باز هم ممکن می شود و از استادیوم خارج شد تا تحویل 
نمادین پرچم به لس آنجلس را انجام دهد. بقیه عمیات او از پیش ضبط شده پخش شد در حالی که وی با موتورش مانند ماموریت غیرممکن ویراژ می داد، 
از برابر برج ایفل گذشت و خارج از شهر مستقیم سوار هواپیمایی شد و پس از مدتی با پریدن با چتر نجات از هواپیما، در کنار تابلوی هالیوود فرود آمد و ۵ 

حلقه المپیک را به نماد هالیوود بر بلندی های لس آنجلس نصب کرد.

حرکت هالیوودی تام کروز در اختتامیه المپیک پاریس

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

چهارشنبه 4 بهمن 1402  12 رجب 1445  24 ژانویه 2024
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5468
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